



UNLEASH CREATIVITY

with Soprano & Horses

creativity.mariehelenecussac.eu

creativite.mariehelenecussac.eu

LEAD TO UNLEASH CREATIVITY

SEMINAR WITH HORSES

23-26 April 2026
Deauville

Terms & Conditions

By enrolling in the "**Soprano & Horses : Lead to Unleash Creativity**" seminar, you confirm that you have read, understood, and agree to the following Terms and Conditions.

1. PROGRAMME OVERVIEW & ACCESS

The seminar is a 3-day intensive experience designed by **Marie-Hélène Cussac**, combining opera singing techniques, equi-coaching exercises, and creativity management insights.

Access to Materials: Participants will be provided with supporting resources and the video recordings of relevant sessions. Access to those materials is provided for the duration of the seminar and for a follow-up period of 30 days. Those resources are for your personal use only and are not to be redistributed.

2. PHYSICAL ACTIVITY, SAFETY & LIABILITY

- **Nature of the Activity:** The seminar involves indoor and outdoor activities and direct physical interaction with horses (equi-coaching exercises aforementioned). No prior equestrian experience is required. Participants do not ride horses.
- **Safety Protocol:** Participants must strictly adhere to all safety instructions provided by Marie-Hélène Cussac and/or the facility staff.
- **Liability Waiver:** Participants engage in those activities at their own risk and confirm they are in adequate physical health for outdoor activity. Marie-Hélène Cussac shall not be held liable for any personal injury, allergies, or loss of property occurring during the three-day event.

3. NO GUARANTEES

The seminar provides high-level emotional intelligence tools, empathetic leadership structures, and lateral thinking techniques. However:

- **No specific outcomes:** While the method is based on professional expertise, no guarantees are made regarding specific professional results or leadership/creativity performance improvements.

- **Individual Responsibility:** Success depends on the participant's engagement and openness to the coaching process.

4. IMAGE USE AND MARKETING AUTHORISATION

- **Recordings and Filming:** Professional video recording and photography will be conducted throughout the event.
- **Marketing Consent:** The participant grants Marie-Hélène Cussac a worldwide, royalty-free license to use their image, voice, and identifiable testimonials for commercial promotion, social media use, and website content.
- **Waiver:** Participants acknowledge they will be recognizable and waive the right to inspect or approve the finished marketing materials.

5. CONFIDENTIALITY

Participants acknowledge that the seminar encourages the sharing of personal reflections and business challenges. To maintain a safe environment, participants agree to treat all information shared by other attendees as strictly confidential and agree not to disclose it outside the seminar, nor once the seminar is over.

6. LOGISTICS

The terms for logistics vary based on the participant's category:

- **Junior Participants:** The fee covers the educational programme, including a half-day at the Pole International du Cheval Longines Deauville, accommodation, and coffee breaks. Marie-Helene Cussac offers a complimentary dinner at the end of Day 2. While certain meals may be offered during the seminar at the organiser's discretion, participants should generally plan for their own catering unless otherwise notified.
- **Senior Participants:** The fee covers the educational programme, including a half-day at the Pole International du Cheval Longines Deauville, and coffee breaks. Marie-Helene Cussac offers a complimentary dinner at the end of Day 2. Senior participants organise their own accommodation plans.

7. PAYMENT, CANCELLATION AND REFUND POLICY

- **Final Commitment:** Due to the exclusive nature of the group (limited to 6 participants), the booking is final upon payment.
- **No Refunds:** No refunds or credits will be issued for missed days, early withdrawal, or "change of mind".
- **Organiser Cancellation:** Should the organiser face unexpected events and have to cancel the seminar, a full refund or a seat in a future session will be offered.

8. INTELLECTUAL PROPERTY

The "Self-Awareness, Empathetic Leadership and Creativity Management" and "Sing to Better Communicate" methodologies are the intellectual property of Marie-Hélène Cussac. Sharing, selling, or reproducing those materials is prohibited.

9. GOVERNING LAW

These Terms & Conditions are governed by the laws of **France** and the European Union.

10. ACCEPTANCE OF TERMS

By submitting your enrolment and completing the payment, you acknowledge that you have read, understood, and agree to be bound by these Terms & Conditions, including the specific marketing authorisation in Section 4.



UNLEASH CREATIVITY

with Soprano & Horses

creativity.mariehelenecussac.eu

creativite.mariehelenecussac.eu

LEAD TO UNLEASH CREATIVITY

SEMINAIRE AVEC LES CHEVAUX

23-26 avril 2026

Deauville

Conditions Générales

En vous inscrivant au séminaire « **Soprano & Horses: Lead to Unleash Creativity** », vous confirmez avoir lu, compris et accepté le présent règlement et les conditions générales suivantes.

1. PRÉSENTATION DU PROGRAMME ET ACCÈS

Le séminaire est une expérience intensive de 3 jours conçue par **Marie-Hélène Cussac**, combinant des techniques de chant lyrique, des exercices d'équi-coaching et des outils de gestion de la créativité.

Accès au matériel : Les participants recevront des ressources d'accompagnement et les enregistrements vidéo des sessions pertinentes. L'accès à ces documents est fourni pour la durée du séminaire et pour une période de suivi de 30 jours. Ces ressources sont destinées exclusivement à votre usage personnel et ne doivent pas être redistribuées.

2. ACTIVITÉ PHYSIQUE, SÉCURITÉ ET RESPONSABILITÉ

- **Nature de l'activité :** Le séminaire comprend des activités en intérieur et en extérieur ainsi qu'une interaction physique directe avec des chevaux (exercices d'équi-coaching). Aucune expérience équestre préalable n'est requise. Les participants ne montent pas à cheval.
- **Protocole de sécurité :** Les participants doivent respecter strictement toutes les consignes de sécurité fournies par Marie-Hélène Cussac et/ou le personnel du centre équestre.
- **Décharge de responsabilité :** Les participants s'engagent dans ces activités à leurs propres risques et confirment être en bonne condition physique pour des activités de plein air. Marie-Hélène Cussac ne pourra être tenue responsable en cas de blessure corporelle, d'allergies ou de perte de biens survenant pendant l'événement, sauf en cas de négligence grave avérée.

3. ABSENCE DE GARANTIES

Le séminaire fournit des outils d'intelligence émotionnelle et des structures de leadership de haut niveau. Toutefois :

- **Absence de résultats spécifiques :** Bien que la méthode repose sur une expertise professionnelle, aucune garantie n'est donnée quant à des résultats professionnels spécifiques ou à l'amélioration de la performance managériale.

- **Responsabilité individuelle** : Le succès dépend de l'engagement du(de la) participant(e) et de son ouverture au processus de coaching.

4. UTILISATION DE L'IMAGE ET AUTORISATION DE MARKETING

- **Enregistrements et tournages** : Des vidéos et des photographies professionnelles seront réalisées tout au long de l'événement.
- **Consentement marketing** : Le(la) participant(e) accorde à Marie-Hélène Cussac une licence mondiale et libre de droits pour utiliser son image, sa voix et ses témoignages identifiables à des fins de promotion commerciale, sur les réseaux sociaux et sur le site internet.
- **Renonciation** : Les participant(e)s reconnaissent qu'ils/elles seront reconnaissables et renoncent au droit d'inspecter ou d'approuver les supports marketing finis.

5. CONFIDENTIALITÉ

Les participant(e)s reconnaissent que le séminaire favorise le partage de réflexions personnelles et de défis professionnels. Afin de maintenir un environnement sûr, les participant(e)s s'engagent à traiter toutes les informations partagées par les autres membres comme strictement confidentielles et acceptent de ne pas le divulguer à l'extérieur.

6. LOGISTIQUE

Les conditions logistiques varient selon la catégorie du participant :

- **Participant(e)s Junior** : Les frais d'inscription couvrent le programme pédagogique et le matériel, y compris une demi-journée au Pôle international du Cheval Longines Deauville, l'hébergement et les pauses café. Marie-Hélène Cussac offre un dîner de courtoisie à la fin du Jour 2. Même s'il est possible que certains repas soient offerts, à la discrétion de l'organisatrice, ces derniers ne sont pas compris dans le prix du séminaire.
- **Participant(e)s Senior** : Les frais d'inscription couvrent le programme pédagogique et le matériel, y compris une demi-journée au Pôle International du Cheval Longines Deauville et les pauses café. Marie-Hélène Cussac offre un dîner de courtoisie à la fin du Jour 2. Les seniors sont responsables de leur hébergement.

7. PAIEMENT, ANNULATION ET POLITIQUE DE REMBOURSEMENT

- **Engagement définitif** : En raison de la nature exclusive du groupe (limité à 6 participant(e)s), la réservation est définitive dès le paiement.
- **Absence de remboursement** : Aucun remboursement ou crédit ne sera accordé pour les jours manqués, le retrait anticipé ou le « changement d'avis ».
- **Annulation par l'organisateur** : Si l'organisateur doit annuler le séminaire, un remboursement intégral ou une place pour une session future sera proposé.

8. PROPRIÉTÉ INTELLECTUELLE

Les méthodologies « Self-Awareness, Empathetic Leadership and Creativity Management » et « Sing to Better Communicate » sont la propriété intellectuelle de Marie-Hélène Cussac. Le partage, la vente ou la reproduction de ces supports sont interdits.

9. DROIT APPLICABLE

Les présentes Conditions Générales sont régies par les lois de la **France** et de l'Union Européenne.

10. ACCEPTATION DES CONDITIONS

En soumettant votre inscription et en effectuant le paiement, vous reconnaissez avoir lu, compris et accepté d'être lié par ces Conditions Générales, y compris l'autorisation marketing spécifique de l'article 4.